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Z A P I S N I K 

 

SA  SASTANKA UPRAVNOG ODBORA 

SRPSKE  ORNITOLOŠKE  FEDERACIJE 

održanog 24.04.2021. u SREMSKIM KARLOVCIMA 

 

  Dana 24.04.2021. godine sa početkom u 12, 00 h. U Sremskim Karlovcima, održan je 

sastanak Upravnog odbora i Nadzornog odbora Srpske Ornitološke federacije,  

 

Sastanku su prisustvovali:Robert Tomek- predsednik, Miroslav Stojanović- sekretar, Marina 

Jovanović- blagajnik, Dragan Ćamilović- član UO, Miloš Stanković-član UO, Zoran 

Jakovljević – predsednik NO, Rastislav Turčan – član NO, Saša Jankovič – član NO, Dragan 

Lazarević- član IOSO i glavni i odgovorni urednik časopisa ‚‚Avifauna‚‚. 

 g.Dragan Kusonić- potpredsednik SOF bio je opravdano odsutan. 
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Sastanak je zakazan od strane predsednika saveza sa sledećim dnevnim redom: 

                                                    

                                                                                  DNEVI RED. 

 

1. Osvrt na prethodni period od skupštine do danas. 

2. Izveštaj blagajnika: članarine , prstenovi, finansijsko stanje i razmatranje daljeg fin.poslovanja. 

3. Izveštaj sekretara: nove članice, arhiva, inventar... 

4. Prijave, tužbe dopisi... 

5. COM dešavanja 

6. Izložbe i takmičenja 2020.-2021. 

7. SO SOF 

8. Adresar, avifauna... 

9. Sajt SOF-a 

10. Skupština SOF-a 2021. 

11. AOS-SOF saradnja. (gost na sastanku predsednik AOS-a g.Sandar Đorđević) 

12. Razno 

 

Predsednik saveza g. Robert Tomek otvorio je sastanak poželevši svima dobrodošlicu i izrazio nadu da će 

sastanak biti konstruktivan i efikasan. 

 

Nakon ovoga stavljen je na glasanje predloženi dnevni red. 

Predlog dnevnog reda je stavljen na glasanje i jednoglasno usvojen. 

 

Nastavilo se sa radom po utvrđenom dnevnom redu. 

 

 

 

 



 

 

1. Osvrt na prethodni period od skupštine do danas. 

Predsednik je iskazao zadovoljstvo što smo prošle godine uopšte uspeli održati skupštinu saveza u 

okolnostima koje nam nisu išle na ruku a ticale su se pandemije virusa Covid-19 i što je skupština protekla u 

najboljem redu uz poštovanje svih epidemiloloških mera. Izrazio je i nadu da ćemo i ove godine uspeti da 

organizujemo skupštinu i doprinesemo normalnom radu saveza. 

Tomek je rekao da su nažalost sve aktivnosti bile svedene na minimum ali da je održan kontinuitet u radu 

saveza uprkos svim problemima sa pandemijom. Zahvalio se svima koji su tome doprineli. 

Predsednik je posebno pohvalio udruženje ‚‚Zlatno pero‚‚ iz Kruševca koje je u takvim uslovima uspelo da 

organizuje čak tri takmičenja (Državni šampionat u pesmi štiglića i bastarda, takmičenje kanarinaca pesme 

Slavujar i izložbu ptica svih sekcija i klasa.) što je u tim trenucima bila ‚‚naučna fantastika‚‚.  Zahvalio se   i 

udruženju ‚‚Slavuj‚‚-Beograd koje je takođe u tim teškim uslovima uspelo da organizuje takmičenje 

kanarinaca pesme Slavujar. Tomek je uz još jednu zahvalnost ovim udruženjima koja su vanljudskim 

naporima doprinela kontinuitetu SOFa u takmičarskom smislu što je bila retkost u regionu pa i šire, 

konstatovao da su na žalost to bila i jedina takmičenja u prethodnoj sezoni u Srbiji. 

Nakon toga, predsednik je kao još jednu svetlu tačku u prethodnoj sumornoj godini istakao i časopis SOFa 

‚‚Avifauna‚‚ i zahvalio se g.Lazareviću kao i celoj Sudijskoj organizaciji koja je u tom pogledu odradila odličan 

posao. Predsednik je pohvalio angažovanje sudija članova SO koji su u velikom broju uzeli učešće u izradi 

ovog časopisa i svojim tekstovima podigli ugled i kvalitet istog na viši nivo. 

Pohvale za svoj rad dobila je i gđa.Marina Jovanović blagajnica saveza i ostali članovi UO koji su dodatnim 

naporima i pored svih nedaća i problema uspeli da nabavku i distribuciju prstenova za ptice sprovedu bez 

ikakvih problema. 

Na ove reči predsednika nadovezao se g.Miroslav Stojanović i iz ugla predsednika udruženj ‚‚Zlatno pero‚‚ 

zahvalio se g.Tomeku na priznanjima i lepim rečima o ovom udruženju koje se bez lažne skromnosti 

maksimalno potrudilo i kada mnogi nisu verovali da je tako nešto uopšte moguće uspelo da organizuje skoro 

sve što se u takmičarskom smislu može organizovati od strane jednog udruženja. Stojanović ističe da mu je 

izuzetno drago da je na taj način udruženje ‚‚Zlatno pero‚‚ učinilo da prethodna godina ne bude precrtana u 

popisu izložbi u dugoj istoriji SOFa što bi se defakto dogodilo. Takođe Stojanović se zahvalio svim 

takmičarima koji su u uslovima pandemije imali poverenja u organizatorske sposobnosti ovog udruženja i 

svojim dolaskom i svojim eksponatima doprineli da ta izložba bude održana na sasvim visokom nivou mimo 

svih problema i nedaća. 

Nadalje g.Stojanović izražava zadovoljstvo što je komunikacija između članova UO SOFa putem raznih 

društvenih mreža u prethodnom periodu funkcionisala besprekorno i što su samim tim sva pitanja koja su 

bila postavljena pred UO rešavana adekvatno kao da nije bilo pandemije. 

Sledeći je reč uzeo predsednik nadzornog odbora SOF-a g.Zoran Jakovljević koji je takođe pohvalio UO i 

činjenicu da su u periodu od prethodne skupštine i pored mnogih uskraćenih i ograničenih aktivnosti 

(održavanje sastanaka isl.) koje se tiču upravljanja savezom, koristeći resurse koje su imali uspeli da 

obezbede nesmetano funkcionisanje saveza. Takođe g.Jakovljević se pridružuje čestitkama i izrazima 

zahvalnosti udruženjima ‚‚Zlatno pero‚‚ iz Kruševca i ‚‚Slavuj‚‚ iz Beodrada koji su velikim naporima očuvali 



 

 

ugled i čast jedne ovakve organizacije kao što je SOF i organizacijom izložbi i takmičenja u uslovima globalne 

pandemije  SOF uvrstili u spisak retkih saveza u Evropi pa i u svetu koji su održali takmičenja i izložbe u skoro 

svim sekcijama. Jakovljević se u ime NO zahvalio Upravnom odboru i na činjenici je NO svo vreme bio 

uključen u sve prepiske i svu zvaničnu kominikaciju kao i kompletan rad upravnog odbora. ‚‚Transparentnost 

rada upravnog odbora koja prevazilazi statutarne obaveze je za svaku pohvalu i odslikava  namere i časnost 

rada ovog UO.‚, zaključio je Jakovljević. 

g.Jakovljević osvrnuo se i na odrđene primedbe na rad saveza od strane pojedinca koje su upućivane 

nezvaničnim i neformalnim sredstvima komunikacije tj.društvenim mrežama, facebooka itd. i konstatovao 

da sve primedbe, sugestije isl. koje su upućene NO na takav neformalni i nezvanični način neće biti 

razmatrane od strane ovog organa SOFa. Jakovljević napominje da je jedini ispravni način komunikacije 

prema organima SOFa zvanična e-mail adresa predsednika ili članova NO kao i ptt služba na adresi saveza ili 

članova pomenutog organa. 

Po drugom osnovu i sa ličnog stanovišta g.Jakovljević iznosi da je po njegovom mišljenju a zarad boljeg i 

profesionalnijeg rada saveza u narednom periodu neophodno razmišljati na temu određenih plaćenih 

funkcija. On smatra da je prosto nemoguće i nerealno očekivati od nekoga ko se potpuno volonterski i bez 

bilo kakve materjalne motivacije bavi  menadzmentom i radom saveza, da to radi sa istim žarom, energijom i 

mogućnostima kao i neko ko bi za takav vid angažovanja bio plaćen u skladu sa mogućnostima saveza. 

Jakovljević smatra da potpuni volonterski pristup i rad iz entuzijazma u ovakvim organizacijama nije dobar i 

da ograničava uspeh i napredovanje same organizacije. ‚‚Da bi neko podizao ugled saveza prema državnim 

organima i bavio se afirmacijom istog neophodno je puno vremena provesti kucajući na razna vrata 

institucija, proučavanje i poznavanje raznih zakona, pravilnika i propisa i puno drugih odricanja, što po mom 

mišljenju ne možemo očekivati niotkoga ko se ovim pitanjem bavi iskljucivo iz entuzijazma i potpuno 

volonterski.‚‚ Stav je Jakovljevića. 

Na ovo mišljenje Jakovljevića nadovezao se g.Tomek koji smatra da to u ovim ‚‚našim‚‚ uslovima nije moguće 

i da za njega to nije prihvatljivo iz više razloga. Npr. kako odrediti cifru koja zadovoljava nečije angažovanje, 

pritom znajući finansijsko stanje saveza na godišnjem nivou. Savez nema sredstava za plaćanje koje bi bilo 

adekvatno za stalno zaposlenje bilo kog lica. Robert smatra da je ovo jedna dobrovoljna organizacija i da 

naša satisfakcija treba da bude druženje i zadovoljstvo članova SOFa. Ipak, postoje stvari za šta se treba i 

mora angažovati i platiti lice koje se stručno bavi određenim pitanjima a za čije se angažovanje ukaže 

potreba. 

Na ovu temu se nadovezao i g.Stojanović koji se slaže sa Tomekom da savez sada nije u stanju da podnese 

tako nešto i da smo mi tu isključivo volonterski i iz entuzijazma,ali razume i podržava i ideju koju je 

Jakovljević izneo uz pojašnjenje da se slaže da treba razmišljati o tome u nekom narednom periodu ma koje 

rukovodstvo bilo u savezu, slaže se sa Jakovljevićem da je nemoguće potpuno se posvetiti savezu i radu u 

savezu na bazi volonterizma uz svakodnevni privatni posao koji svi mi imamo kao i oni koji budu u 

rukovodstvu posle nas. Stojanović pravi paralelu između drugih saveza u Srbiji npr. lovački savez, ribolovački 

savez i drugi koji su profesionalne ili poluprofesionalne organizacije sa plaćenim licima koja su zapošljena u 

tim savezima i svakodnevno se bave poslovima vezanim za savez i njihovom statusu u državnim 

institucijama kao i prepoznatljivosti od strane državnih organa. Stojanović smatra da bi određeno stručno 

lice profesionalno zapošljeno u savezu sigurno ažurnije uspostavljalo kontakte sa nadležnima i borilo se za 



 

 

dobrobit saveza kada bi mu to bila jedina profesionalna obaveza. Takođe, to lice bi po prirodi stvari bilo 

zaduženo i za menadzerski aspekt funkcionisanja pa bi bilo prirodno da na taj način a putem raznih 

projekata, sponzorstava itd. obezbedi i pribavi dodatna sredstva savezu iz kojih bi se finansiralo i njegovo 

angažovanje, ali i ostali projekti i ciljevi samog saveza. 

‚‚Sa profesionalcem ili ne, ali nakon istoriskog uspeha sa slavujarima ne preostaje nam ništa drugo nego da 

se sada borimo upravo da naš savez dovedemo na viši nivo u odnosu sa državnim institucijama i na nivo 

kako država prepoznaje i druge, već pomenute saveze u zemlji. Svakako treba težiti ka tome i raditi na 

dostizanju tog statusa‚‚.Zaključio je Stojanović. 

Ipak pored dobre komunikacije Stojanović iznosi nezadovoljastvo na korišćenje zvaničnog e-maila kao 

sredstva preko kog se trebaju donositi odluke koje zahtevaju izjašnjavanje. Naime on ističe da je arhiviranje 

takvih odluka preko drugih mreža koje je UO koristio (viber,messinger,sms...) prosto nemoguće zbog 

grafičkih (interface) rešenja samih aplikacija te je istakao da se zarad adekvatnog arhiviranja odluka i 

izjašnjavanja članova UO za te potrebe moraju koristiti isključivo zvaniče e-mail adrese koje omogućavaju 

dugotrajni trag i transparentnost odluka. 

Jakovljević se nadovezuje na ove reči sekretara i napominje da se NO slaže sa iznetim i da treba poraditi na 

tome i obezbediti bolju sledivost odluka pogotovu onih koje se tiču finansijskog poslovanja. 

NO preporučuje da iza svake transakcije po odluci UO i fizički stoji arhivskim brojem označena odluka UO po 

kojoj se ta transakcija vrši. Ovo nije zamerka na rad i finansijsko poslovanje UO već samo preporuka koja će 

u mnogome pomoći NO prilikom kontrole poslovanja i boljoj preglednosti samih finansijakih transakcija i 

dokumenata omogućujući potpunu sledivost od donešenih odluka do realizacije istih. Ovaj predlog bazira se 

i na činjenici da ovakve informacije moraju biti materjalno dostupne u svakom trenutku i posle određenog 

protoka vremena, kako bi npr. I neki naredni UO ili predsednik mogao  u njih da ima uvid. ‚‚I sami ste svesni 

koliko je ovom UO i NO poteškoća izazvala činjenica da nema uvida u odluke i finansijsko poslovanje 

prethodnog UO koje je vršeno na osnovu nekih odluka tog Upravnog odbora ili predsednika i nedostatak tih 

odluka u arhivi saveza.Za razliku od tog perioda ovaj UO nedvosmisleno poseduje odluke i dokumentaciju za 

sve transakcije, ali bi na ovaj način one bile vidljivije i lakše dostupne”, zaključio je Jakovljević. 

Reč je ponovo uzeo predsednik Tomek i složio se sa sekretarom oko korišćenja zvaničnih e-mail adesa i tog 

vida komunikacije pri donošenju odluka.On takođe zamera svima na neaktivnosti u mejl konferencijama i  

apeluje na sve da imamo u vidu to što je sekretar izneo i da u narednom periodu tako i postupamo.  

Što se tiče zahteva ili predloga NO o ‚‚na papiru‚‚ pratećoj odluci uz svaku transakciju Robert smatra da sve 

transakcije i finansijske realizacije koje je Skupština saveza donela tj. odobrila prilikom usvajanja finansijskog 

plana nema potrebe dodatno odobravati. ‚‚Sva ta sredstva moraju biti u okvirima odobrenog od strane 

skupštine i nije potrebna dodatna odluka predsednika ili UO za stvari koje su već planom predviđene i koje 

je odobrila skupština kao najviši organ ove organizacije.  

Uključuje se i član NO. g.Rastislav Turčan koji potvrđuje da za sve transakcije postoje i adekvatne odluke, ali 

takođe apeluje na UO. da uz sveku transakciju kao prateći dokument bude vidno istaknuta (zakačena) i 

odluka o istoj sa naznačenom namenom i količinom sredstava koje realizuju određenim računom kako bi 

Nadzornom odboru bilo olakšana kontrola. 



 

 

Reč je dobio član UO. g.Miloš Stanković koji takođe podržava inicijativu g.Jakovljevića da se odluke o 

fin.transakcijama vidno predoče uz svaki račun za one aktivnosti koje nije direktno odobrila Skupština. 

Stanković razume da će to dodatno opteretiti sekretara, ali apeluje na sve prisutne da mu pomognemo time 

što ćemo odluke donositi isključivo na e-mail konferencijama sa kojih će ih on lakše arhivirati. 

Sekretar je odgovorio da je spreman da podnese to opterećenje kako bi naše poslovanje i način rada podigli 

na još viši nivo ali samo ukoliko se odluke budu donosile na zvaničnoj e-mail konferenciji a ne na mesingeru, 

viberu... jer ih je u suprotnom nemoguće adekvatno arhivirati. 

Predsednik Tomek pitao je sve članove UO da li im funkcionišu zvanični sof-mejlovi, svi su pozitivno 

odgovorili te je ODLUČENO  da se od sada odluke donose isključivo na e-mail konferencijama sa zvaničnih 

adresa. 

 

2. Izveštaj blagajnice. 

Ovu tačku otvorila je blagajnica gđa.Marina Jovanović i upoznala prisutne sa brojem plaćenih članarina, kao i 

sa spiskom udruženja koja tu obavezu nisu ispunula. 

Predsednik podseća prisutne na odluku koju je UO doneo zbog situacije sa pandemijom virusa Covid-19 i da 

je rok za plaćanje članarine po povlašćenoj ceni produžen do 31.juna te se nada da će i oni koji nisu do sada 

u narednom periodu iskoristiti ovu pogodnost i izmiriti svoje obaveze prema savezu. Robert navodi da ta 

odluka ne zalazi u statutarnu odrednicu da se broj delegata na skupštini određuje plaćenim članarinama do 

31. marta te da je jedino stanje plaćenih članarina do tog datuma merodavno što se tiče delegata na 

skupštini u skladu sa statutom. Gđa. Marina je iznela podatak da su u skladu sa statutom do 31.marta 36 

udruženja platila članarinu i stekla pravo na delegate na skupštini. 

U nastavku blagajnica je upoznala prisutne i sa plaćenim članarinama prema SO. 

Obzirom na mali broj plaćenih sudijskih članarina prisutni su izrazili zabrinutost i zamolili g.Lazarevića da o 

ovome hitno obavesti VD.predsednika SO. g.Antića te da preduzmu adekvatne radnje kako bi se ova 

situacija popravila. 

Nakon ovog podatka blagajnica je prisutne upoznala i sa plaćenim članarinama sekciji S1. Sekcija ima osam 

plaćenih članarina što je u skladu sa očekivanim. 

Pri ovoj tački reč je uzeo i predsednik saveza i izneo podatke o naručenim alkama za ptice za 2021.god. 

Konstatovano je da je i za ovu godinu naručen rekordni broj alki koji je premašio planirano. 

Predsednik je konstatovao i činjenicu da dosta sredstava koja su planom bila predviđena u prethodnom 

periodu nisu utrošena kao što su npr.sredstva planirana za odlazak na svetsko prvenstvo, sredstva za 

seminare koji zbog situacije sa pandemijom nisu organizovana, itd. 

Predsednik NO. g.Jakovljević pohvalio je poslovanje saveza i domaćinski odnos upravnog odbora prema 

novcu i konstatovao da je sve to prosto neuporedivo sa nekim prethodnim periodom i rukovodstvom kada 

se nije znalo ni ko ni koliko ni na šta troši. Jakovljević je ipak rekao da taj novac sada ne treba čuvati već 



 

 

investirati u potrebne stvari koje bi doprinele prosperitetu saveza i članstva. Oko ovoga su se svi složili i 

naveli da to i jeste namera te da će se ta sredstva u narednom periodu sigurno upotrebiti za dobrobit 

članstva. 

Konstatovano je da ta sredstva treba preusmeriti u pravcu poboljšanja uslova na izložbama i takmičenjima 

kao i pomoći takmičarima koji izlažu na svetskim prvenstvima i međunarodnim takmičenjima u smislu 

nabavke programa za izradu kataloga, veća finansijska podrška organizatorima izložbi i takmičenja, nabavke 

adekvatnih i zakonom propisanih transportera, organizaciju više edukativnih seminara itd.  

g.Rastislav Turčan inicijativu predsednika i predloge za ulaganje ocenjuje kao odlične. Posebno pohvaljuje 

predlog za nabavku transportera jer smatra da je sve više naših odgajivača koji žele da izlažu na svetskim 

izložbama. Takođe organizacija seminara za SO ali i odgajivače je odlična stvar i dodatna sredstva SOFa 

mimo sredstava SO uveliko će doprineti poboljšanju avikulture u Srbiji kao i dodatna pomoć i podrška 

organizatorima izložbi i takmičenja. 

Predsednik je prisutnima izložio predlog finansijskog plana u kome već stoji dosta toga pomenutog. Ovaj 

predlog u načelu je prihvaćen i uz male korekcije biće predočen delegatima na narednoj skupštini. 

 

3. Izveštaj sekretara: nove članice, arhiva, inventar... 

Ovu tačku započeo je sekretar SOF-a g.Miroslav Stojanović i upoznao prisutne da smo u prethodnom 

periodu dobili jedan zahtev za učlanjenje u savez i to od udruženja Cvrkut-BilbilBoster iz Novog Sada. 

Uvidom u pristiglu dokumentaciju utvrđene su određene nepravilnosti i ista je vraćena pošiljaocu na 

ispravku i dopunu. Kandidat tj. pošiljalac zahteva je prihvatio ovu sugestiju kao opravdanu i na mestu i 

izjavio da će u najskorijem periodu nedostaci biti ispravljeni i zahtev kompletiran. Još par udruženja iskazali 

su interesovanje za članstvo, dobili su sva potrebna objašnjenja i smernice za učlanjenje i očekuju se njihovi 

zvanični zahtevi. Nijedno udruženje nije podnelo zahtev ili inicijativu za istupanje iz saveza te tu nema 

novosti i pronema. 

Što se arhive tiče sekretar Stojanović prezentovao  je prisutnima digitalnu arhivu SOFa koju trenutno 

izrađuje.  

Sekretar je objasnio prisutnima kako je on zamislio da to izgleda. Sva dokumentacija koju savez poseduje 

biće skenirana i digitalizovana. Ova digitalna arhiva nalaziće se na dva eksterijerna hard diska od kojih će se 

jedan (radni)  nalaziti kod sekretara a drugi (rezervni/kontrolni) kod predsednika saveza. Ta dva diska će se 

sinhronizovati najmanje jednom godišnje tako da sadržina diskova bude identična a sva dokumenta u dva 

primerka kako bi se izbegla mogućnost neželjnih slučajeva i gubljenje dokumentacije. Sekretar je izjavio da 

je do sada digitalizovao tek možda trećinu dokumenata jer je dokumentacija jako obimna a ceo proces spor i 

iziskuje dosta vremena, ali da se nada tj. potrudiće se da do skupštine ceo posao bude gotov. 

U skladu sa navedenim Stojanović ponovo insistira i apeluje na sve članove UO da zbog adekvatnog 

arhiviranja dokumenata sve odluke budu isključivo putem e-maila. 

 



 

 

Nakon uvida u do sada digitalizovanu arhivu na HDD svi prisutni su sa oduševljuenjem pohvalili rad sekretara 

i konstatovali da je ovo ogroman posao, ali da je vrhunski odrađeno i potpuno u skladu sa današnjim 

vremenom i duhom digitalizacije. 

Nadovezao se g.Miloš Stanković koji je pohvalio kako inicijativu sekretara za izradu jedne ovakve arhive tako 

i odrađen posao ali i viziju jer je pre nekog vre,ena donet zakon da je digitalna arhiva obavezna za sva 

pravna lica, te da je ovo predupređena zamisao zakonodavca koju bi svakako morali odraditi. 

Nadovezao se i g.Jakovljević rečima da ‚‚uzevši u obzir kakvu smo arhivu zatekli ovo izgleda nestvarno 

idobro.” 

‚‚Da budem iskren ovakvu dokumentaciju da peuzmemo od prethodnog rukovodstva pre samo nekoliko 

godina mogli smo samo da sanjamo” rekao je Jakovljević. 

Jakovljević je upitao i šta je sa arhivom SO a g.Stanković je podsetio da će i ona morati da se prevede u 

digitalnu. Sekretar Stojanović je rekao da on u arhivi SOFa ima samo dokumenta o komunikaciji između SO i 

SOF, ali ne i sva njihova dokumenta. Stojanović je podsetio da je po Statutu SOFa propisano da SO svake 

godine pre skupštine svu dokumentaciju dostavlja sekretaru SOFa radi arhiviranja. Upozorio je da to do sada 

nije bila praksa SO ali da će ubuduće biti neophodno kako zbog novog načina arhiviranja tako i zbog 

zakonske regulative. UO je naložio SO da svu dokumentaciju koju poseduju dostave sekretaru SOFa radi 

arhiviranja dokumenata. Predsednik je naveo da on ima dosta dokumena i odluka SO prvenstveno iz 

vremena predsedavanja g.Ćamilovića koju će dostaviti sekretaru na arhiviranje. 

Što se inventara tiče, Stojanović je naveo da mu je predsenik dostavio spisak stvari i imovine SOFa koja se 

nalazi kod njega i da je taj deo inventara koji se nalazi kod predsednika i sekretara popisan i zaveden u 

arhivu.  

Tom prilikom blagajnica Marina je sekretaru dala dokument sa popisom inventara koji se nalazi kod nje, što 

će takođe biti zavedeno u arhivi saveza. 

G.Rastislav Turčan pita  šta je sa inventarom za koji postoji saznanje da postoji ali se ne nalazi na popisu kao 

što je npr. fotoaparat? 

G. Ćamilović se nadovezuje i dodaje da pored fotoaparata savez u svom vlasništvu ima i kutiju za 

fotografisanje ptica koja se po njegovom saznanju nalazi kod bivšeg predsednika saveza g.Kulića. 

G.Jakovljević postavlja pitanje postoji li neki dokument o tome na šta mu odgovara gđa.Marina Jovanović i 

iznosi da ona ima audio snimak sastanka upravnog odbora iz tog vremena na kome se jasno može čuti da su 

g.Oparnica i g.Kulić bili na svetskom prvenstvu u Bariju gde su od saveznih para i za potrebe SOFa kupili 

pomenutu kutiju. Po ovom saznanju donešena je odluka da se taj ‚‚nedostajući‚‚ inventar za koji postoji 

dokumentacija da postoji a ovo rukovodstvo ga na primopredaji nije zadužilo NO. obrati bivšem predsedniku 

kako bi utvrdili činjenice i potraživali inventar u vlasništvu saveza. Takođe naloženo je gđi.Marini da 

pomenuti disk sa audio zapisima iz tog perioda dostavi sekretaru jer i to predstavlja inventar saveza i arhivu 

iz tog perioda koja je i onako jako štura i napotpuna. 

 



 

 

4. Prijave, tužbe dopisi... 

U ovoj tački gđa. Marina Jovanović upoznala je prisutne sa epilogom prijave i tužbe pojedninaca protiv SOFa 

upućene javnom tužiocu, finansijskoj policiji i inspekciji prošle godine. Iz iznetog se zaključuje da je nakon 

istrage nadležnih organa Srpska ornitološka federacija oslobođena svih sumnji i optužbi koje su u toj 

zlonamernoj prijavi bili navedeni. Materijalna šteta koja je naneta SOFu sporazumno je namirena od strane 

knjigovođe. Ipak svi prisutni su konstatovali da je drugi vid štete  nanet savezu nenadoknadiv a proizveden je 

zlonamernim prijavama, klevetama i urušavanjem ugleda saveza od strane zlonamernih pojedinaca, 

potpisnika konkretne prijave, ali i njihovim iznošenjem laži i obmana prema SOFu na društvenim mrežama. 

Što se tiče trenutno aktivnih disciplinskih postupaka zaključeno je da nemamo adekvatne i zvanične 

informacije o tome, te da se u narednom periodu obratimo Disciplinskoj komisiji za izveštaj kako bi polako 

prikupljali materijal za skupštinu SOFa. 

Nakon ovih konstatacija predsednik saveza g.Tomek upoznao je prisutne sa neshvatljivim i ponovo 

zlonamernim obraćanjem predsedniku COM-a g.Ramoi od strane Zorana Nikolića predsednika udruženja 

Slavuj 2018. iz Kragujevca. U tom dopisu vređa se i kleveta član upravnog odbora SOFa i COM OMJ sudija 

g.Dragan Ćamilović, sekretar saveza Miroslav Stojanović, predsednik saveza g.Tomek kao i celokupno 

rukovodstvo saveza pa i sam savez. Iznose se neistine o rukovodstvu SOFa i poziva g.Ramoa da uskrati 

podršku rukovodstvu saveza i samom savezu. 

Član NO g.Rastislav Turčan navodi da je zapanjen onim što je čuo kao i postupcima Zorana Nikolića i 

napominje da ima osnova za pokretanje disciplinske prijave protiv njega za narušavanje ugleda SOFa što se 

jasno vidi iz pomenutog dopisa. G. Jakovljević ipak misli da na ovakve stvari treba ostati imun i ne reagovati. 

Tomek citira član 5. disciplinskog pravilnika gde je jasno navedeno da rusenje ugleda saveza, članica i 

članova predstavlja disciplinski prekršaj. g. Saša Janković član NO. saveza slaže se da ima elemenata za 

podnošenje disciplinske prijave jer nanošenje štete savezu je evidentno. 

g.Stojanović smatra da NO treba da reaguje ukoliko primeti da bilo koji član saveza na bilo koji način krši 

Statut, narušava ugled saveza ili na bilo koji drugi način nanosi štetu savezu. NO je telo SOFa koje je izabrala 

Skupština i kao takvo ima mandat i obavezu da uvek i na svakom mestu štiti ugled i dostojanstvo saveza. 

Stojanović smatra da NO mora da reaguje ukoliko primeti kršenje statuta ili nekog drugog pravilnika saveza. 

Nadzorni odbor ne mora da čeka da mu se neko obrati kako bi reagovao, već može i po mišljenju 

Stojanovića treba da reaguje i kada sami članovi NO primete neke od aktivnosti koje narušavaju ugled 

saveza pa tako i u ovom slučaju ukoliko smatraju da ima elemenata za pokretanje disciplinskog postupka. 

Ukoliko NO primeti neko kršenje statuta ili radnje koje na bilo koji način narušavaju ugled saveza treba da se 

obrate disciplinskoj komisiji i nalože im da slučaj ispitaju i ukoliko postoji osnov pokrenu disciplinski 

postupak prema učiniocu pa ma kako se on zvao i ma ko on bio, stav je Stojanovića. Jakovljević izosi da NO 

nije u obavezi da prati društvene mreže i slične nezvanične platforme, ali da će svakako reagovati na sve što 

dobije zvaničnim putem komunikacije. Upravni odbor će u narednom periodu odlučiti hoće li i kako 

reagovati po ovom pitanju. 



 

 

Tomek pred prisutne iznosi i dopis Zorana Nikolića u ime upravnog odbora udruženja ‚‚Slavuj 2018‚‚ iz 

Kragujevca koji je na svoju kućnu adresu dobio poštom gde se između ostalog zahteva od predsednika da 

dostavi poslovni plan SOFa za 2021. kao i finansijski izveštaj za 2020.god. i fin. plan. ‚‚razbijenih‚‚ po kontima. 

Nakon razmatranja ovog zahteva odlučeno je da sekretar saveza odgovori pošiljaocu u skladu sa donetim 

zaključcima. 

 

5. COM dešavanja 

Tomek je upoznao upravni odbor o dešavanjima u COM-u i kadrovskim promenama u OMJ-u. 

Predsednik ističe da imamo izuzetnu saradnju sa predsednikom COM-a g. Ramoom i pohvalio njegov pristup 

prema malim savezima. 

Ove godine održaće se Svetska izložba Istanbul 2021. To neće biti svetski šampionat, već svetska izložba. 

Naredni Svetski šampionat biće 2022. u Valensiji kako je i bilo oplanirano 2020.god. ali je odložen zbog 

pandemije Covid-19. 

Tomek je istakao da je izložba u Istanbulu za nas veoma značajna i da ćemo se svim silama potruditi da se 

naše ptice i naši odgajivači pojave na istoj. Svi su se složili da tu izložbu trebamo tretIrati skoro isto kao i 

svetski šampionat i tako se odnositi prema tome. Učiniti sve da pomognemo i omogućimo našim 

odgajivačima učešće na toj izložbi. Tomek ističe da su fin.planom za tu namenu predviđena značajna 

sredstva. Tomek navodi da je već kontaktirao predsednika turskog saveza i da je tom prilikom insistirao da 

svim našim OMJ sudijama bude omogućeno ocenjivanje na toj izložbi. Predsednik turskog saveza obećao je 

da će u dogovoru sa g.Paparelom pokušati da se izađe u susret van-evropskim savezima i prednost dati 

upravo sudijama iz tih zemalja.  

Ipak u razgovoru sa drugim kolegama iz Turske čuli smo i da je tamo situacija sa pandemijom jako loša i da je 

još uvek sve na ‚‚klimavim nogam‚‚ i pored toga mi ćemo se aktivno spremati za odlazak na tu izložbu. 

Što se tiče narednog šampionata u Valensiji tu su šanse za naše učestvovanje sa pticama jako male, skoro 

nikakve, ali mi ćemo se morati i tamo pojaviti obzirom da će se tada održati izborna skupština COM-a. 

 

6. Izložbe i takmičenja 2020.-2021 

U prethodnoj sezoni zbog već pomenute situacije samo dva društva su organizovala izložbe i takmičenja. 

Udruženje ‚‚Zlatno pero‚‚ -Kruševac organizovalo je: Državni šampionat sekcije S1, Savezno takmičenje 

kanarinaca pesme Slavujar i Saveznu izložbu svih sekcija i klasa. 

Udruženje ‚‚Slavuj‚‚-Beograd organizovalo je takmičenje kanarinaca pesme Slavujar. 

Predsednik se još jednom zahvalio ovim udruženjima i predložio da u znak zahvalnosti za neizmeran trud i 

rad u teškim uslovima ova dva udruženja budu nagrađena plaketama saveza. 



 

 

Predsednik se obratio i g.Milošu Stankoviću sa pitanjem ima li smisla ove godine dodeljivati priznanja Prvaka 

Srbije obzirom na broj izložbi i merodavnosti rezultata na osnovu samo jedne izložbe. G.Stanković se slaže 

da rezultati na osnovu jedne izložbe možda nisu kredibilni ali da u skladu sa pravilnikom koji je donela 

skupština postoje uslovi za rangiranje i proglašavanje šampiona Srbije. Svi su se složili da u tom slučaju ne 

možemo kršiti pravilnik i odluku skupštine i da će se Šampioni Srbije i ove godine proglasiti u skladu sa 

pravilnikom. 

Sekretar saveza Miroslav Stojanović složio se sa svim izrečenim ali i predložio da g.Lazarević Izvršnom 

odboru SO prenese apel da se ljudima tj.pripravnicima koji su stažirali na izložbi u Kruševcu prizna stažiranje 

kao da su stažirali na državnom šampionatu. Stojanović smatra da bi bilo greh ne priznati im to i uskratiti ih 

za celu godinu stažiranja zbog situacije na koju niko nije mogao uticati. Stojanović naglašava da ninakoji 

način ne želi da se meša u rad SO i utiče na njihove odluke samo želi da apeluje i predloži to IOSO a na njima 

je kakvu će odluku po tom pitanju doneti. Svi su se složili sa ovom inicijativom a g.Lazarević je rekao da će 

IOSO to svakako uzeti u razmatranje. 

Što se tiče odloženog Državnog šampionata Srbije koje je trebalo biti održano u Jagodini predsednik ističe da 

novog raspisivanja konkursa neće biti jer je udruženje ZOO Jagodina na prethodnom konkursu dobilo 

organizaciju i realizovaće je nadamo se ove godine. Predsednik napominje da su sredstva namenjena za 

organizaciju državnog šampionata u skladu sa ugovorom o donaciji već prebačena ovom udruženju tako da 

se sve samo odlaže do realizacije. 

G.Rastislav Turčan rekao je prisutnima da udruženje ‚‚Golub‚‚-Bačka Palanka ove godine planira organizaciju 

Misoslav Stojanović najavljuje da će udruženje Zlatno pero Kruševac i ove godine u zadnjoj nedelju meseca 

maja organizovati savezno takmičenje sekcije S1. Nadovezuje se g.Rastislav Turčan rekvši  prisutnima da 

udruženje ‚‚Golub‚‚-Bačka Palanka ove godine planira organizaciju Državnog šampionata za sekciju s1 i 

poziva članove UO da prisustvuju seminaru i ovom takmičenju, na čemu mu se svi zahvaljuju. 

 

7. SO SOF 

Pri ovoj tački uvodnu reč je imao g.Dragan Lazarević koji je  rekao da unutar sudijse organizacije na žalost i 

dalje postoje neke podele i da se sve više ispoljava nerad iz prethodnog perioda. Na žalost i dalje postoje 

pojedinci koji pokušavaju da prave neki ‚‚klan‚‚ i razjedine SO. Ipak Lazarević navodi da je g.Dejan Antić 

odigrao veliku ulogu da situacija u SO ne eskalira i ne dođe u haotično stanje. Lazarević ponovo ističe da je 

po njemu uzrok svih nesuglasica upravo manjak informacija ili pogrešno interpretiranje događaja sa 

sastanaka UO poslednjih nekoliko godina. On navodi da mu se čini da je g.Kulić događaje sa sastanaka UO 

interpretirao na način koji njemu odgovara, a mnoge informacije i odluke je čak skrivao od IOSO. “g.Kulić je 

plasirao samo stvari koje su njemu odgovarale i sve članove IOSO dovodio u zabludu, čime je stvorena 

atmosfera netrpeljivosti između UO I SO ali i unutar same SO što se i dan danas odražava na funkcionisanje 

sudiske organizacije i odnosa u njoj a što je pretilo da čak i razori samu SO”, konstatovao je Lazarević. Ipak 

g.Lazarević smatra da se mnoge stvari mogu prevazići i da se nada da će se u narednom periodu sve ipak 

doći na svoje mesto. On je rekao i da je g.Antić dao sve od sebe da se situacija smiri, ali da je i dalje problem 

što SO još uvek praktično nema zvaničnog predsednika već vršioca dužnosti te funkcije. Lazarević nadalje 



 

 

ističe da su se po njegovom mišljenju stvorili uslovi da se u bliskoj budućnosti organizuje i održi redovna tj. 

izborna skupština i da će se time završiti ovaj teški period za SO. 

Sa druge strane on navodi da se na IOSO razgovara o unapređivanju veština sudija putem predstojećih 

seminara koje treba podići na viši nivo kako bi se neke stvari u samom suđenju prvenstveno kod kanarinaca 

boje ispravile i unapredile. Lazarević zaključuje da je posao SO prvenstveno da se dobro pripreme za stručni 

rad i ocenjivanje ptica, a da politiku i manipulacije treba ostaviti po strani. 

Na sve izneto osvrnuo se i predsednik saveza sa apelom da  SO ukoliko ima nameru i planove za donošenje 

ili izmene nekih pravilnika pokušaju to učiniti pre skupštine SOF-a kako bi se na predstojećoj skupštini sve to 

i verifikovalo u skladu sa statutom saveza.  

U temu se uključio i g.Jakovljević koji je zamolio Lazarevića da prenese članovima SO da u upravnom odboru 

i celokupnom savezu postoji jasna  spremnost da se u svakom smislu pomogne u funkcionisanju SO i sam 

njen razvoj. “Za sve što SO smatra da upravni odbor pa i nadzorni odbor može da im pomogne svi mi stojimo 

na raspolaganju” zaključio je Jakovljević. G.Lazarević se u ime SO zahvaljuje svima na spremnosti da 

pomognu i da se svi nesporazumi prevaziđu. 

G. Ćamilović najveći problem vidi u stavovima pojedinaca da SO treba da bude potpuno nezavisna od SOFa 

mimo statuta SOFa koji jasno definiše da je SO organ saveza. On se “plaši” da su takve tendecije opasne po 

SO ali i po sam SOF i navodi da se prvo to pitanje treba konačno i nedvosmisleno razrešiti da bi ostale stvari 

u SO napredovale. 

Na ovu temu osvrnuo se i g.Miloš Stanković koji napominje da SO još uvek u svoje pravilnike nije 

implementirala zaključke i odluke koji su usvojeni na prethodnoj skupštini SOFa i apeluje na IOSO da to što 

pre urade kako bi budući IOSO imao jasan materijal po kome će raditi a takmičarska sezona mogla 

nesmetano da započne. 

Ovu temu završio je g.Tomek iskazavši nadu da će se u narednom periodu i na narednoj izbornoj skupštini 

SO mnoge stvari rešiti na dobrobit SO i saveza, ali i svih članova SOFa. Apelovao je da se skupština SO održi 

pre skupštine saveza koja se planira za sredinu juna meseca 2021.god. kako bi se sve stvari sa te skupštine 

eventualno verifikovale na skupštini SOFa i time dobilo na vremenu. 

 

8. Adresar, avifauna... 

Predsednik g.Tomek još jednom je pohvalio novu Avifaunu i čestitao g.Lazareviću na tom uspehu. Robert je 

istakao da je zadovoljstvo još veće zbog činjenice da su se mnoge sudije uključile u rad i svojim tekstovima 

podigli ovaj časopis na viši nivo. Naša Avifauna našla se i na stranicama COM Novele što potvrđuje kvalitet i 

značaj ovog časopisa. 

G. Lazarević se zahvalio na komplimentima i naglasio da je oduševljen saradnjom Upravnog odbora SOFa sa 

njim kao glavnim i odgovornim urednikom na ovom projektu koji je veoma značajan za našu organizaciju.  

Sa druge strane  glavni urednik Avifaune izneo je i nezadovoljstvo radom pojedinih članova uredništva i 

najavio moguću promenu u kadrovskim rešenjima u narednom periodu. Takođe Lazarević ističe da je i 



 

 

naredni broj časopisa već u izradi i da će svakako biti gotov do skupštine saveza kako bi sa na istoj podelio 

članovima SOF-a. 

Lazarević se osvrnuo i na Adresar koji je već u izradi i očekuje se njegovo štampanje. Adresar će takođe biti 

podeljen članovima na skupštini SOF-a. 

Robert se još jednom zahvalio g.Lazareviću i time zatvorio ovu tačku dnevnog reda. 

9. Sajt SOF-a 

Naloženo je g.Ćamiloviću da se izrade zvanični sof-mejl adrese članovima NO kako bi se i ta komunikacija 

odvijala po zvaničnoj proceduri. G.Ćamilović je rekao da nema problema i da će to biti odrađeno već 

narednih dana. UO. je zadovoljan brzinom ažuriranja sajta i realizacijom svih naloga što se sajta tiče. 

Očekuje se objavljivanje novog Adresara čim bude gotova izrada. 

Ovde nije bilo mnogo reči osim pohvala svih prisutnih na sam sajt i saradnju sa moderatorom g.Sičom. 

 

10.Skupština SOF-a 2021. 

Predsednik je prisutnima saopštio datum koji je planirao za održavanje skupštine. Posle kraćeg razmatranja 

odlučeno je da datum održavanja skupštine SOF-a bude 26.06.2021. u Ugrinovcima gde je održana i 

prethodna skupština. Sekretar saveza g.Stojanović zamolio je sve predstavnike raznih tela SOFa (SO, NO, DK, 

sekcije i komisije..)da blagovremeno dostave izveštaje i ostalu dokumentaciju kako bi se ista pripremila za 

skupštinu. 

Na kraju ove teme predsednik je dao nalog sekretaru da za skupštinu saveza organizuje izradu zaštitnih 

maski za lice sa amblemom SOFa nalik onima koje je izradilo udruženje “Zlatno pero” za prošlogodišnju 

izložbu. Upravni odbor je jednoglasno podržao ovu inicijativu a Sekretar se obavezao da će uzeti ponudu i 

predočiti je upravnom odboru. 

 

11.AOS-SOF saradnja. (gost na sastanku predsednik AOS-a g.Sandar Đorđević) 

Za ovu tačku pridružio nam se i g. Sandar Đorđević predsednik AOS-a. 

Predsednik Tomek se zahvalio g. Đorđeviću što se odazvao našem pozivu i poželeo mu dobrodošlicu. 

Tomek je upoznao g.Đorđevića sa planovima i pogledima na saradnju između naše dve organizacije iz ugla 

SOF-a i reč dao g. Sandaru kako bi čuli ideje i planove saradnje sa stanovišta AOS-a. 

G.Sandar je pozdravio sve prisutne i zahvalio se na pozivu a onda je izneo poziciju AOSa u EE savezu i 

ptičarskoj sekciji ove evropske organizacije kao i mogućnost participacije SOFa u ovoj organizaciji preko AOS-

a. 

Razgovaralo se i o statusu članova i članica AOS-a u SOF-u i obrnuto. 



 

 

 G.Tomek je upoznao Sandara sa stavovima SOFa po tom pitanju i minimumom uslova koje članovi AOS-a 

trebaju ispuniti kako bi participirali u Srpskoj ornitološkoj federaciji  i imali sva prava zagarantovana 

statutom SOFa. Stav SOF-a je da svi članovi ove organizacije moraju imati ista prava i obaveze u skladu sa 

Statutom i ne sme biti diskriminisanih ali ni privilegovanih. Na ovo nas naprosto obavezuje Statut SOFa koji 

nipokom osnovu ne možemo kršiti. G.Sandar je saslušao ove stavove i izneo mišljenje AOS-a po ovom 

pitanju. 

Debata se nastavila u konstruktivnom smeru i mnoga pitanja su pojašnjena. Zaključeno je da smo svakako 

na istom putu i da imamo zajedničke interese. Konstatovano je da AOS i SOF jesu prijateljske organizacije i 

da imaju širok spektar mogućnosti za saradnju. Ipak oko gore spomenutih stavova obe organizacije će 

konsultovati adekvatna tela i odbore inutar svojih redova i doneti konačne predloge po tim pitanjima. 

Dalji razgovori su se vodili na temu zajedničkog nastupa pred nadležnim organima i institucijama i saradnje 

sa istim. G. Sandar je izneo predlog o angažovanju određenog “stručnog” lica koje bi pred državnim 

institucijama zastupali zajedničke interese obe organizacije. Ova ideja se zapravo podudara sa idejom 

g.Jakovljevuća koju smo razmatrali pri nekoj od prethodnoh tačaka i kao takva bila je interesantna za 

razmatranje. 

Predloženo je da u narednom periodu pokušamo pronaći osobu koja bi bila adekvatna za takvo eventualno  

angažovanje, uspostaviti kontakte a potom podrobnije razraditi plan delovanja i sve mogućnosti koje iz 

svega pomenutog proističu uzimajući u obzir i obaveze koje se na taj način stavljaju pred obe Organizacije. 

Okvirne smernice za nastup pred nadležnima, teme koje su bitne za naš hobi i problemi sa kojima se 

susrećemo u radu su definisani i načelno usaglašeni stavovi za dalji rad po tim pitanjima. 

Ovim je ova tačka završena uz veoma konstruktivnu debatu i razmenu mišljenja i ideja. 

12.Razno 

Nije bilo prijava za reč na ovu temu. 

 

Ovim su sve tačke dnevnog reda obrađene i nije bilo novih prijava za reč pa je predsednik saveza proglasio 

sastanak završenim i svima poželeo srećan put pri povratku kućama. 

 

 

            Sekretar SOF-a                              M.P.                                    Predsednik SOF-a 
 

         Stojanović Miroslav                                                                            Robert Tomek 

       ______________________                                                                                                    ___________________ 


